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Nyomtatott és online sajtó 
 

Vegyes, magyar-szlovák oktatási munkacsoport jön létre 
2025. január 28. – MTI, Felvidék.ma, Ma7, Új Szó,  

Egy vegyes, magyar-szlovák oktatási munkacsoport létrehozásáról is megegyezés született a 

felvidéki Révkomáromban Varga-Bajusz Veronika, a Kulturális és Innovációs Minisztérium 

felsőoktatásért felelős helyettes államtitkár és Róbert Zsembera szlovák oktatásügyi 

államtitkár keddi találkozóján. A révkomáromi Selye János Egyetemen tartott találkozón a 

magyar-szlovák felsőoktatás terén történő együttműködés szorosabbra fűzése, szakmai szintű 

tapasztalatcsere, valamint az oktatásügy időszerű kérdései, ezen belül a teljesítmény-

finanszírozási modell implementációja is terítékre kerültek - jelentették be a találkozó 

résztvevői közös sajtótájékoztatójukon. Varga-Bajusz Veronika a sajtótájékoztatón ismertette: 

egyeztetésük során részletezte azt a teljesítmény-finanszírozási modellt, amelyre néhány éve 

álltak át a magyarországi egyetemek, illetve azt a stratégiai partnerségi modellt is, amelyet 

Magyarország sikeres soros uniós elnöksége során már a többi uniós tagállamnak is 

bemutattak. 

 

Az RMDSZ szerdán hagyja jóvá Crin Antonescu elnökjelöltségét 
2025. január 28. – maszol.ro, Krónika 

Az RMDSZ vezetősége szerdán érvényesíti Crin Antonescu elnökjelöltségét – közölte Cseke 

Attila fejlesztési miniszter. „Az RMDSZ alapszabályzata szerint ülésezünk, és ezen javaslatot 

teszünk a koalíció közös jelöltje, Crin Antonescu érvényesítésére az elnökválasztásra” – 

mondta Cseke Attila sajtótájékoztatón, írja az Agerpres. Arra a kérdésre, hogy lesz-e 

kongresszus, rámutatott, hogy az RMDSZ alapszabályzata szerint erre nincs szükség. „Az 

alapszabályzatunk szerint nincs szükség kongresszusra, a Szövetségi Képviselők Tanácsának 

kell döntenie” – mondta a fejlesztési miniszter. Az SZKT-ülést részben online formában tartják 

meg. 

            
Felmérés: továbbra is a szélsőjobboldali jelöltek a favoritok Romániában  
2025. január 28. – Krónika, maszol.ro 

Továbbra is a szélsőjobboldali jelöltek számítanak favoritnak Romániában a közelgő 

elnökválasztás előtt – derül ki a legfrissebb felmérésből. A CURS közvélemény-kutató kedden 

közzétett felmérése szerint az elnökválasztás tavalyi, érvénytelenített első fordulóját megnyerő 

független szélsőjobboldali jelölt, Călin Georgescu most is az élen végezne az első körben, ám az 

akkori mintegy 23 százalék helyett ma már a voksok 37 százalékát kapná meg. Bukarest szintén 

független főpolgármestere, Nicușor Dan a második 21 százalékkal, míg a Szociáldemokrata 

Pártból (PSD), a Nemzeti Liberális Pártból (PNL) és az RMDSZ-ből álló kormánykoalíció közös 

jelöltje, Crin Antonescu csupán a harmadik 18 százalékkal. Elena Lasconi, a Mentsétek meg 
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https://maszol.ro/belfold/Az-RMDSZ-szerdan-hagyja-jova-Crin-Antonescu-elnokjeloltseget
https://kronikaonline.ro/belfold/felmeres-tovabbra-is-a-szelsojobboldali-jeloltek-a-favoritok-romaniaban
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Romániát Szövetség (USR) elnöke – aki a tavalyi első fordulóban a második helyen végezve 

Georgescuval együtt a végül meg nem rendezett második fordulóba jutott – most csupán a 

negyedik lenne a szavazatok 7 százalékával. A másik szélsőjobboldali jelölt, Diana Șoșoacă a 

voksok 4 százalékával lenne ötödik.  

 

Nagybánya: elgáncsolták a magyar utcanévadást célzó tervet a román liberális 

tanácsosok  
2025. január 28. – Krónika 

Jókai Mórról, valamint Nagybánya szülöttjéről, a híres reformkori színészről, Lendvay 

Mártonról szeretnének utcákat elnevezni a máramarosi megyeszékhelyen. Az RMDSZ tervét 

azonban egyes román városi tanácsosok egyelőre megakadályozták. Pap Zsolt István, 

Nagybánya RMDSZ-es alpolgármestere és Dávid Lajos, a bányavidéki magyarságot összefogó 

Teleki Magyar Ház vezetője nyilatkozott a Krónikának a névadási tervről és a gáncsoskodásról. 

Máramaros megye székhelyén a népszámlálási adatok szerint 108 759 fős a lakosság, ebből 7,74 

százalék vallotta magát magyarnak a legutóbbi népszámláláson. Pap Zsolt elmondta, 2024-ben 

a régi tanács utolsó ülésén – október 31-én járt le a régi tanácsosok mandátuma – olyan 

határozatot fogadtak el, ami hat nevet változtatna: ezek közt vannak tér- és utcanevek. „A 

hatból kettő magyar név: Jókai és Lendvay. 

 

Márciusban készülhet el Hargita megye költségvetése 
2025. január 28. – maszol.ro 

Várhatóan az országos költségvetés februári elfogadása után, márciusban szentesíthetik a 

megyei költségvetést, közölte kedden Hargita Megye Tanácsának idei első rendes havi gyűlésén 

Bíró Barna Botond elnök. Mint a politikus ezzel kapcsolatosan elmondta, prioritásként azokat 

a beruházásokat kell folytatni és befejezni, amelyekre kormány- vagy európai uniós támogatást 

sikerült lehívni. „Az elmúlt három hónapban felgyorsítottuk és nagy hangsúly fektettünk az 

egészségügyi szolgáltatások fejlesztésére. Átadtuk a munkaterepet a megyei kórház sürgősségi 

részlegének építésére. A kórházzal közösen sikerült letennünk azt a pályázatot, amely révén 

748 millió lejből egy négyszintes épületszárnyat építenének, ahol akár 344 ágy is elfér majd. 

Most pályázunk a csíkszentmártoni központ felújítására. Ezek mellett idén szeretnénk, ha a 

kórházzal sikerül partnerséget kötnünk egy egyetemi központtal az ápolók tovább képzésére” 

– mondta el Bíró Barna Botond elnök. 

 

Cseke Attila: erdélyi és partiumi települések is kérhetnek pénzt 

földrengésbiztonsági felújításra 
2025. január 28. – maszol.ro 

A fejlesztési, közigazgatási és közmunkálatokért felelős RMDSZ-es miniszter kedden 

sajtótájékoztató keretén belül mutatta be a térképet Bukarestben. A települések több mint 

háromnegyede felkerült a térképre, közöttük több erdélyi, partiumi, magyarlakta település is 

van. „Emlékszünk, Gorj megyében úgy repedtek meg a falak néhány évvel ezelőtt egy 
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földrengés során, hogy erről a megyéről senki nem gondolta, hogy földrengésveszélyes 

területen fekszik. Most azoknak a középületeknek, iskoláknak, kórházaknak, 

tömbházlakásoknak a felújítására is pénzt biztosítunk, amelyek az eddig alacsonyabb 

földrengés-veszélyességi kategóriába sorolt területeken fekszenek” – idézi a tárcavezetőt az 

RMDSZ közleménye. Cseke Attila hangsúlyozta: arra kér minden olyan önkormányzatot, 

települést, amely felkerült a térképre, hogy számolja meg a földrengésveszélyes épületeit, és 

kérjen finanszírozást a felújításukra. A fejlesztési minisztérium teljes egészében finanszírozza 

ezeket a munkálatokat és a szükséges felmérés költségét is. 

 

Partiumi településeken mutatja be a Kallós Zoltán emlékére készült előadását az 

Udvarhelyi Néptáncműhely 
2025. január 29. – MTI, Hír TV 

Partiumi településeken mutatja be a Kallós Zoltán erdélyi népzene- és néprajzkutató emlékére 

készült, Ritka magyar című néptáncelőadását az Udvarhelyi Néptáncműhely - jelentette be 

kedden a társulat. Az Udvarhelyi Néptáncműhely Facebook-oldalán közzétett bejegyzés szerint 

február 5-én a Szatmár megyei Nagykárolyban, 6-án a Szilágy megyei Szilágypéren, míg 7-én a 

Bihar megyei Érmihályfalván mutatják be a produkciót. A Ritka magyar - Kallós Zoltán 

emlékére című előadást 2024. május 8-án mutatták be először Székelyudvarhelyen. A cím 

egyrészt a neves népzenekutató apai-anyai szülőföldjének - Kis-Szamos melléke és Észak-

Mezőség - tánc- és zenei hagyományára, az itt táncolt táncra vonatkozik. Másrészt utal a 

szórványosodó mezőségi magyarságra és a kiemelkedő életpályát magának tudó Kallós Zoltán 

személyére is. A címmel az alkotók Kallós Zoltán egyik fontos üzenetét is tolmácsolni 

szeretnék: felhívni a figyelmet az emberi élet mulandóságára, arra, hogy nem mindegy, mit 

hagyunk hátra a következő generációknak. 

                              
Az új kisebbségi tanács megtartotta első ülését 
2025. január 28. – Felvidék.ma  

A Nemzetiségi Kisebbségek és Etnikai Csoportok Bizottságának átalakításával létrejött az új 

Szlovák Köztársaság Kormányának Nemzetiségi Kisebbségi Tanácsa. Kovács Zoltán, a Szlovák 

Köztársaság Kormányának Nemzetiségi Kisebbségi Hivatalából küldött szlovák nyelvű 

sajtótájékoztató szerint a találkozó által „teljesült a nemzetiségi kisebbségek régóta fennálló 

követelése, hogy az ország lakosságának több mint tíz százalékát kitevő kisebbségek igényei, 

véleményei és szerepvállalása nagyobb hangsúlyt kapjanak a kormány munkájában. A 

kormány támogatta ezt az elképzelést, és kezdeményezte az illetékességi törvény módosítását, 

amely egy új, önálló, állandó, szakmai, tanácsadói, koordinációs és konzultációs szerv 

létrehozásához vezetett. Az új szerv elnöke a szlovák kormányfő. A tanácsban 14 nemzetiség 

képviselteti magát, valamint állami szervek, intézmények, önkormányzati szövetségek és 

kisebbségi ügyek szakértői” – írta. A tanács első ülése szimbolikus napon, január 27-én, a 
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holokauszt áldozatainak emléknapján, valamint a ruszin nyelv szlovákiai kodifikációjának 

évfordulóján zajlott. 

 

Rangsorolta az iskolákat az INEKO – mutatjuk a magyar intézmények helyezéseit 
2025. január 28. – Új Szó, Felvidék.ma  

A tanulók eredményeire fókuszáló lista első száz helyezettje között több magyar tanítási nyelvű 

alap- és középiskolát, valamint gimnáziumot is találunk. A Szencen működő Szenczi Molnár 

Albert Alapiskola kategóriájában a 48. helyen zárt, ezzel a legjobb helyezést érte el a magyar 

alapiskolák közül 8 ponttal az elérhető 10-ből. A második legjobban teljesítő ilyen intézmény, 

a dunaszerdahelyi Vámbéry Ármin Magyar Tannyelvű Alapiskola csupán a 136. helyre fért fel. 

A legmagasabb pontszámot a magyar szakközépiskoláink közül a Ógyallai Építőipari 

Szakközépiskola érte el, amely 7,2-es értékelésével a 31. helyet foglalja el. Ezt követi a Losonci 

Pedagógiai Szakközépiskola az 53. helyen 6,8 ponttal, majd ugyanilyen pontszámmal, de az 58. 

helyen az Érsekújvári Jedlik Ányos Elektrotechnikai Szakközépiskola és Kereskedelmi 

Akadémia. 

 

Huszonhét és félezer turista látogatott el tavaly a füleki várba 
2025. január 28. – Ma7 

A Füleki Vármúzeum jóvoltából előadások, könyvbemutatók, számos kiállítás és nívós 

rendezvény színesítette a tavalyi év kulturális kínálatát Füleken. Az intézmény 2024-ben is 

sikeres évet zárt, hiszen a füleki várat több mint 27 ezer érdeklődő látogatta meg. A turisták 

nagyrésze, mintegy 58% külföldi látogató. A statisztikák szerint 2008-tól egyre csak növekedett 

a füleki várba érkezők száma. Az éves látogatottság 2019-ben érte el a rekordot, akkor 31 ezren 

tekintették meg a vármúzeumot. Ilyen eredményt azóta sem sikerült elérni. „A tavalyi év - ha 

számokban nézzük - szinte számra pontosan ugyanolyan volt, mint a tavalyelőtti, huszonhét és 

félezer látogató érkezett a füleki várba. Elmaradtak a várjátékok, amire szintén ezer körül még 

pluszban szoktak jönni az érdeklődők. A Városi Honismereti Múzeumban a látogatók száma 

1300 körül volt, ez is minden évben nagyjából megegyezik. A turisztikai információs 

központban is ilyen ezer körüli volt a látogatók száma” – részletezte Titton Viktória, igazgató. 

 

Húszéves a Magyar Szikvízgyártók Jedlik Ányos Lovagrendje 
2025. január 28. – Ma7 

A tagok Jedlik Ányosnak, a szikvízgyártás atyjának a szülőfalujában, Szímőn tartották tisztújító 

közgyűlésüket és szentmise keretében adtak hálát Istennek a kegyelmekért. Várszegi Asztrik 

pannonhalmi emeritus főapát, aki húsz éve maga avatta lovaggá a tagokat, egészségi okból nem 

tudott részt venni a szentmisén, levélben küldte áldását a rend tagjaira. Kellényi Zoltán, a 

lovagrend nagymestere örömmel újságolta, hogy megtalálta méltó utódját a posztra Rajos Dóra 

esztergomi szikvízkészítő személyében, akit a közgyűlés meg is választott a lovagrend élére. 

Mint kiderült, Dóra családja révén kötődik Szímőhöz. Esztergomi szikvízkészítő cégüket 

Szímőről származó nagyapja, Rajos István alapította, most édesapja vezeti, és várhatóan Dóra 

folytatja a családi hagyományt. 
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Vučić: Tíz napon belül kiderül, új választások vagy kormányalakítás 
2025. január 28. – Vajma.info, Pannon RTV, Magyar Szó  

Aleksandar Vučić elnök a rendkívüli kormányülést követően kijelentette, tíz napon belül 

döntés születik az új választásokról vagy a kormányalakításról. Aleksandar Vučić szerb elnök a 

ma este megtartott rendkívüli kormányülés után megtartott sajtótájékoztatóján hangsúlyozta, 

a következő tíz napban eldől, előrehozott választásokra kerül-e sor, vagy új kormányt 

alakítanak. Az elnök kijelentette, hogy az ország stabilitását mindenképpen megőrzik, annak 

ellenére, hogy komoly belpolitikai és külföldi nyomás alatt állnak. Vučić az újvidéki diákok 

elleni, kedd hajnali támadással kapcsolatban kifejtette, az elkövetők hatalmas kárt okoztak 

Szerbiának és a Szerb Haladó Pártnak (SNS). Rámutatott, hogy már napok óta zajlanak 

támadások az SNS irodái ellen országszerte, azonban a tegnapi események – amikor a 

pártiroda tagjai diákokat üldöztek és egyiküket megsebesítették – elfogadhatatlanok. 

 

Lemondott Miloš Vučević 
2025. január 28. – Pannon RTV, Magyar Szó, Vajma.info 

A szerb miniszterelnök azt mondta, döntése visszavonhatatlan. Legfőbb okként a legújabb 

újvidéki incidenst hozta fel, amelynek során súlyosan megsérült egy tüntető egyetemista lány. 

Miloš Vučević szerb miniszterelnök bejelentette, hogy visszavonhatatlanul lemond tisztségéről. 

Elmondta, hogy a hétfő esti újvidéki események után hozta meg visszavonhatatlan döntését, 

hogy lemond. Súlyosan megsérült egy tüntető egyetemistalány Újvidéken. A hajnali órákban 

ismeretlenek baseballütőkkel támadtak a demonstrálókra - tették közzé a tüntető egyetemisták 

Instagram-profiljukon. A lányt a Vajdasági Klinikai Központba szállították. Az ügyészség 

elrendelte az esetet rögzítő térfigyelőkamerák felvételeinek lefoglalását, és a sértettek, illetve 

további személyek kihallgatását. 

 

Dr. Pásztor: A tiltakozók sokan vannak, de mégis csak az ország polgárainak 

töredékét jelentik 
2025. január 28. – Vajma.info, Pannon RTV 

Az országos tiltakozásokkal kialakult helyzettel kapcsolatban nyilatkozott a Szabadkai Magyar 

Rádió Napindító című műsorában dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke. Pásztor szerint a 

politikának vissza kell kerülnie az intézményes keretek közé. A Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke emellett elmondta, hogy a változások a kormányon belül nincsenek hatással a Szerb 

Haladó Párttal kötött koalíciós szerződésre. Pásztor meglátása szerint vissza kell térni az 

intézményekbe, és a parlament a megfelelő fórum, ahol az aktuális kérdésekről beszélni 

kellene. Elismerte, hogy sokan vonulnak ugyan az utcára, és a tiltakozók egyre többen vannak, 

ők mégis csak az ország állampolgárainak töredékét jelentik, ráadásul a törvény ellen is 

vétenek. „Sajnos a tiltakozásnak ez a módja törvényellenes és alkotmányellenes. Tehát az, hogy 

az iskolákban teljes munkabeszüntetés legyen, ez törvényellenes. Az, hogy bármilyen épületet, 
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középületet, közintézményt blokád alatt tartson bárki, veszélyeztetve azoknak a jogait, akik 

másképp gondolkodnak politikailag, ez törvénytelen”, nyilatkozta dr. Pásztor, aki szerint a 

tüntetők követeléseit is teljesítették vagy teljesíteni fogják. 

 

A holokauszt és a képzőművészet 
2025. január 28. – Pannon RTV  

Nyilvános iskolai órát tartottak a szabadkai zsinagógában a holokauszt áldozatainak 

nemzetközi emléknapja alkalmából. A nyilvános óra idei témája a holokauszt és a 

képzőművészet volt. Harmadik alkalommal szervezett nyilvános órát közösen a Szabadkai 

Zsinagóga Alapítvány és a Szabadkai Zeneiskola. Az idei megemlékezésen a Paulinum 

Klasszikus Gimnázium és Szeminárium, valamint az Ivan Sarić Műszaki Iskola diákjai vettek 

részt. Két művészről tartott előadást Ninkov K. Olga művészettörténész: „Az egyik Geréb Klára, 

ennek a városnak az első alkalmazott grafikusnője, aki Holokauszt-áldozat, sajnos, az 

édesanyjával együtt. Őt is 1944-ben deportálták Auschwitzbe, és a gyermekei visszajöttek, ő 

pedig sajnos életét veszítette ott. Róla emlékezünk meg. Az ő emlékei, grafikai alkotásai és 

személyes tárgyainak egy része a szabadkai Városi Múzeumban vannak, abban az épületben, 

ahol a családi életét élte, mint férjes asszony.” 

 

Horgoson is megünnepelték Szent Száva napját 
2025. január 28. – Pannon RTV 

Alkalmi műsorral tisztelegtek Horgoson a Művelődési Házban Szent Száva előtt. Szent Száva 

himnuszának eléneklése után Nebojša Rakić Magyarkanizsa polgármester-helyettese 

köszöntötte az egybegyűlteket, majd Tomislav Živković pravoszláv pap szólt az 

egybegyűltekhez és tartotta meg a liturgiát. A Szent Száva-napi ünnepi akadémia a 

magyarkanizsai önkormányzat szervezésében valósult meg, melyen a helyi gyermekek mellett, 

moholi és szabadkai vendégek léptek színpadra. 

 

Ünnepség a kishegyesi iskolában 
2025. január 28. – Magyar Szó 

A kishegyesi Ady Endre Kísérleti Általános Iskola évek óta megtartja Szent Szávának, a szerbiai 

iskolák védőszentjének ünnepét. Az idei eseményen többek között jelen volt Marko Lazić, 

Kishegyes község polgármestere, Sándor István alpolgármester, Oroszi Sándor, a községi 

képviselő-testület elnöke, a községi tanács tagjai és a történelmi egyházak képviselői. Fülöp 

Valentin iskolaigazgató arról számolt be, hogy a műsor két nyelven zajlott. – Alkalmi műsorral 

készültünk az ünnepségre. A pravoszláv pap megáldotta a kenyeret, a műsorban pedig fellépett 

az iskola kórusa, szavalatok hangoztak el magyar és szerb nyelven, és Szent Száva életéről egy 

rövid összefoglalót olvastak fel szerb nyelven a diákok. A műsorban a felső tagozatos magyar 

tanulók és az alsó tagozatok szerb diákjai vettek részt – számolt be az igazgató. 
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Löszbe taposva Bácskossuthfalván 
2025. január 28. – Magyar Szó 

Nagy Tibor az 1944/45-ös borzalmakkal foglalkozó Löszbe taposva – Topolya és környéke a 

még hidegebb napokon című könyvének bemutatója volt Bácskossuthfalván, a Moravicai 

Értelmiségi Fórum zsúfoltságig megtelt klubtermében. A Vajdasági Magyar Művelődési Intézet 

és a Vajdasági Magyar Helytörténeti Társaság kiadásában megjelent kötet alapanyagát a szerző 

több mint három évtizeden át, kisebb-nagyobb megszakításokkal folytatott kutatása adja, és 

kordokumentumokkal is alátámasztható információkat foglalt bele, Topolya és a környező 

falvak eseményeire, áldozataira, a „mutogatókra”, az emberéleteket mentő döntéshozóira és a 

hétköznapi hőseire is összpontosítva. A szerző néhány oldalon megemlékezett a 

Bácskossuthfalván is népes számban élő svábságról. A könyvbemutatón Papp László, 

Bácskossuthfalva helyi közösségének tanácselnöke köszöntötte a megjelenteket, és méltatta 

Nagy Tibor munkásságát. 

                   
A MIK 25. régiós tagszervezeti találkozója Kárpátalján 
2025. január 28. – Kárpátalja.ma 

Megrendezték a Magyar Ifjúsági Konferencia (MIK) 25. régiós tagszervezeti találkozóját január 

24-én, ezúttal Kárpátalján – tudatta a szervezet a Facebookon január 27-én. A rendezvénynek 

a Mathias Corvinus Collegium Beregszászi Képzési Központja adott otthont. Az eseményt 

Edmár Attila, a MIK elnöke nyitotta meg, aki bemutatta az elmúlt másfél évben elért 

eredményeket. Beszédében hangsúlyozta, hogy ez a találkozó nemcsak a beszámolók 

megosztására, hanem a szervezetek igényeinek felmérésére is alkalmat ad. Ez pedig lehetőséget 

ad arra, hogy a továbbiakban is megfelelő támogatásban részesülhessenek a tagszervezetek. A 

rendezvény célja az együttműködés és a magyar fiatalok közötti kapcsolatok megerősítése volt. 

A találkozón részt vett többek között a II. Rákóczi Ferenc Hallgatói Önkormányzata, a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Ifjúsági Szervezete, a Kárpátaljai Magyar Református 

Ifjúsági Szervezet, a Momentum Doctorandus, a Kárpátaljai Magyar Diákok és Fiatal Kutatók 

Szövetsége, valamint a Görögkatolikus Ifjúsági Szervezet. 

 

Lehoczky Tivadar régészeti naplóinak digitalizálása: új kutatási lehetőségek 
2025. január 28. – karpataljalap.net 

A Lehoczky Tivadar Kárpátaljai Megyei Helytörténeti Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola között létrejött együttműködés keretében a múzeumban tett 

munkalátogatást a főiskola két oktatója: Csatáry György, a Történelem- és 

Társadalomtudományi Tanszék vezetője és Rácz Béla, a tanszék docense. A hírt a múzeum 

Facebook-oldalán közölték. „A munkalátogatás során megtörtént Lehoczky Tivadar három 

régészeti naplójának, nevezetesen az 1860–1902 közötti időszakra vonatkozó régészeti 

feljegyzések digitalizálása. A digitális másolatok segítenek a múzeumi tárgyak minőségi 

tanulmányozásában, új, eddig ismeretlen információk, részletek és tények feltárásában. A 
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digitalizált tartalmat a kutatók fokozatosan dolgozzák majd fel, és a múzeum, illetve a főiskola 

közötti megállapodás értelmében eredeti nyelven adják ki a jövőben. A kéziratokban található 

információk összefoglaló kiadványok formájában ukrán nyelven is megjelennek. 

 

120 órás képzéssel folytatódik a ZeneVarázslat Kárpátalján 
2025. január 28. – Karpatinfo.net 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány 2025-ben is folytatja a tehetségek felkutatását és 

támogatását. Fontosnak tartjuk a zenei műveltség fejlesztését, a nemzeti és egyetemes 

zenekultúra megismertetését. Ezért csatlakoztunk 2020-ban a „ZeneVarázslat” mozgalomhoz, 

amelynek célja, hogy minél közelebb hozza a gyermekekhez a klasszikus zenét. A lezajlott 6 

„ZeneVarázslat” képzés során 64 gyermek művészeti tehetséggondozásához és 21 zongoratanár 

mentorálásához, pedagógiai előmeneteléhez járult hozzá. A rendezvény szakmai referense 

Várnagy Andrea, Magyarország Érdemes Művésze, Liszt Ferenc- és Budapest Márka-díjas 

magyar zongoraművész.  
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